
Milí sousedé, 

 

po dlouhých více než 20 letech proběhla změna zastupitelstva. Změna, po které 

jste Vy i my volali již nějaký čas, nastala oficiálně ustavující schůzí dne 24. 10. 

2022. Již na našem předvolebním setkání se spousta z Vás dobrovolně hlásila o 

zapojení do činnosti obce a to od administrativní pomoci, přes různé další nabídky až po 

zkrášlování naší obce. Od začátku byl mj. i toto náš cíl - zapojit Vás do dění obce. 

 

Od prvních chvil našeho zvolení, tedy Vaší důvěry k nám, myslíme na to, co vše máme v 

plánu, co hodláme zrealizovat a naplnit tak naše přísliby k obci a hlavně k Vám. S pokorou 

přiznáváme, že jsme si něco v úřadu přibarvovali na růžovo a představovali snadnější, než to 

ve skutečnosti je, avšak rozhodně neustáváme a naše odhodlání zůstává beze změny. Na 

druhou stranu jsme byli i připraveni na skutečnost, že lehké to nebude a i proto po 2 měsících 

nic nevzdáváme a snažíme se problémům stavit čelem a řešit je. Nicméně jsme velmi vděčni 

za jakoukoliv snahu o zapojení přesně podle Vašich návrhů a tak bychom rádi 

poděkovali všem, kteří se aktivně zapojují, zejména však paní 

Drncové, která i přes nepřízně počasí neustává ve své píli a velkým 

dílem se zasazuje o zvelebení a zkrášlení naší obce. 

 

I v dalším roce samozřejmě budeme dále pokračovat v naší práci, a tak 

máme pro začátek roku nachystáno například zapojení se do žádosti o 

dotaci na novou knihovnu. Samozřejmě pak budeme pokračovat v tom, co 

již započalo bývalé zastupitelstvo, tedy pokračující práce na realizaci 

chodníků, které určitě zvýší bezpečnost a pohodlí. Finanční prostředky na výstavbu 

chodníků se podařilo převést na rok 2023, konalo se výběrové řízení a byl vybrán zhotovitel, 

který byl již vyzván k podpisu Smlouvy o dílo.  

Prvotní výdaj za chodník od křižovatky U křížku po stávající chodník bude přes 6 mil., 

z dotace se vrátí zpět 4 mil (z obecních peněz půjdou tedy 2 mil). Rozpočet obce není úplně 

veselý a proto je nutné s pečlivostí volit dotační tituly a další výdaje obce. 

 

Vzhledem k vysokým nákladům za odvoz bioodpadu od ČOV byla uzavřena smlouva 

s firmou JENA na odběr Bioodpadu. Zároveň je v plánu dané místo u čistírny oplotit a místo 

bude obsluhováno po dva dny v týdnu (jeden den o víkendu), aby nedocházelo k neustálému 

nepořádku na daném místě, též bude zamezeno svozu odpadu z okolních obcí.  

Až bude vše připraveno a nachystáno na provoz, budeme Vás v předstihu informovat. 

 

Na ČOV je naplánována oprava komponentů, které jsou ve špatném stavu, některé je třeba i 

vyměnit.  

Na čističce došlo k výměně obsluhy, byla zprovozněna teplá voda, došlo k úklidu okolí i 

vnitřních prostor ČOV. 

Před čističkou došlo ke zpevnění povrchů, pro lepší manipulaci s kontejnery na BIOodpad a 

celkovému zlepšení příjezdu k čistírně.  

 

Rekonstrukce propustku se i za přispění stavební firmy Šlehofer s. r. o., která 

doplnila stavbu palisádami a novým asfaltovým kabátem na komunikaci 

Osadní spěje ke konci. Stavba byla předána a nyní již finišujeme 

s administrativou pro kolaudaci díla. (Původní pouze ohlášení díla po 

konzultaci s TDI bylo přehodnoceno a je řešena kolaudace). 

 



Za 2 měsíce se nám v obci propadlo pár kanálů, byla zničena vodoměrná šachta, vše bylo 

opraveno a uvedeno do původního či nového stavu. Konečně jsme administrativně chod 

obecního úřadu převzali, předaných informací bylo pomálu a s nově obdrženými informacemi 

„ze světa“ zacházíme tak, jak přijdou a přizpůsobujeme se jim, jak nám to daný stav dovolí. 

 

S Vámi, milými sousedkami a sousedy jsme 

krásně rozsvítili stromeček a přivítali 

nadpřirozené bytosti v podobě Mikuláše, 

Anděla a Čertice. 

 

Můžeme se těšit na zítřek 24. 12. 2022, kdy si 

můžeme společně zazpívat u kostela sv. 

Bartoloměje od 14.00 hod. 

 

Tento rok bylo za obecní úřad gratulováno k životnímu jubileu našim milým sousedkám a 

sousedům: 

Paní Marcele Formanové, paní Jarmile Janouškové, paní Jiřině Košťálové, paní Haně 

Prokopové, paní Magdaleně Svobodové, paní Šárce Štefaniakové, paní Emilii Taušové, panu 

Štorkánovi. Ke konci roku popřejeme paní Piroše Krýlové. 

 

Do Vašich obydlí přibyli nejmladší obyvatelé obce Březí. K narození rodičům dodatečně 

gratulujeme: Patrik Bareš, Jakub Carda, Alice Dvořáková, Viktória Chomjaková, Petr 

Kostlán, Monika Maříková, Nataniel Starý a Olivia Tulinská. 

 

Naše vzpomínka též patří i těm, kteří nás navždy v tomto roce opustili: pan Miroslav Kodejš, 

paní Hana Kodejšová, paní Ludmila Wermannová a pan Otto Zdražil. 

 

 

Závěrem našeho úvodníku bychom Vám rádi popřáli krásné vánoční svátky, spoustu 

pohody a pro naše malé občánky hodně krásných dárků, které jim vykouzlí rozzářená 

očička a překrásné úsměvy na tvářičkách. 

 

 

 
 



Zkrášlení 
Jak již bylo řečeno v úvodníku, Okrašlovací 

spolek se s obrovským entusiasmem zapojil 

do aktivit zvelebení. Byť tomu počasí zrovna 

nepřálo, přesto jste se dokázali spojit a 

zapojit se do práce. Výsledkem tak bylo 

dosázení aleje v poli mezi Březí a Strašínem. 

Úžasné na tom mj. bylo i to, že se do prací 

zapojili i nejmenší z nás, kterým za to patří obrovské poděkování a hlavně 

obdiv. Jednou výsadbou nic nekončí, to je zřejmě motto paní Drncové a 

spol., protože hned v listopadu se opět 

pustili do nové práce a dosazeli tak alej 

podél silnic mezi Březí a Pacovem a mezi 

Březí a Strašínem. Neskutečné množství 

práce, díky kterému teď máme všichni 

možnost jezdit mezi stromky a těšit se na jaro až se 

vše zazelená a postupně i vykvete. 

 

Pro ty z vás, které zajímají čísla, tak vězte, že bylo vysázeno téměř 80 stromů a pro příští rok 

již má spolek v plánu vysázet i keře, patřící k nám na Říčansko. 

 

Poplatky 
 

Svoz odpadů: 

I přes navýšení cen od svozové firmy se zastupitelstvo shodlo na ponechání cen za odvoz 

odpadů z tohoto roku. 

      Sazba poplatku za 1 l je 0,90,- Kč. 

     K dispozici budou tyto známky na nádobu: 

     120 l 1x za měsíc, to je 120 l x 0,90,- Kč. = 108,-Kč x 12 vývozů = 1296,- Kč (cena vývozu    

     za rok) 

     120 l x 14 dnů 26 vývozů……..2 808,- Kč 

     120 l  x týden  52 vývozů……..5 616,- Kč 

     120 l sezonně  42 vývozů……..4536,- Kč 

     240 l měsíčně 12 vývozů……...2592,- Kč 

     240 l  x 14 dnů 26 vývozů…….5616,- Kč 

     240 l 1 x týdně 52 vývozů……11232,- Kč 

     240 l sezonně 42 vývozů ………9072,- Kč 

     1100 l měsíčně 12 vývozů…….11880,- Kč 



     Bioodpad: 120 l 1 x 14 dní…….1080,- Kč         240 l 1 x 14 dní……..1236,- Kč 

     Jednorázové známky 120 l…..….108,- Kč         jednorázový pytel 120 l……..108,- Kč 

 

Vodné a stočné: 

 Vzhledem k zdražení energií, opravách na ČOV a ceny za m3 z Říčan jsme nuceni ceny 

 pro obyvatele přizpůsobit dané skutečnosti a to následovně: 

 Od 1. 1. 2023 je cena vodného za 1m3 77,50 Kč s DPH  

 a cena stočného za 1 m3 odpadní vody je 35,71 Kč vč DPH,  

tzn. cena za osobu/rok 1 250,- Kč s DPH.  

Faktury za stočné budou rozesílány cca v měsíci březnu 2022. 

 

Upozorňujeme při platbách záloh za vodné, aby bylo postupováno dle smlouvy o 

dodávce pitné vody a zálohy byly hrazeny čtvrtletně. 

 

Psi: 

Poplatek za psa zůstává ve stejné výši, tzn. 200,- Kč za jednoho a 300,- Kč za další psy. 

 

 

Prosba 
Rádi bychom touto cestou požádali všechny obyvatele, kteří parkují převážně v ulici Jana 

Nepomuckého čp. 6, 29, 35 a 200, aby své vozy zaparkovali takovým způsobem, že nebudou 

zasahovat do hlavní vozovky. Průjezdnost v této ulici je velice ztížena a díky nevhodnému 

parkování i velice nebezpečná. V nejvíce nebezpečných místech byly instalovány příslušné 

dopravní značky, pro bezpečnější provoz. 

Též bychom rádi apelovali na obyvatele ulice Podskalí, aby aspoň každé úterý ráno parkovali 

svá vozidla pouze na jedné straně, aby mohl popelářský vůz bez problémů projet. 

 

Poslední týdny se zde rozmohlo časté využití ohňostrojů. Apelujeme na Vás, aby jste 

využívali pouze dny a hodiny k těmto účelům určené. Musíme myslet i na naše čtyřnohé 

přátele, kterým ohňostroje a petardy nedělají dobře. 

Děkujeme.  

 

 

 



MŠ Pohádka 

Začátek školního roku byl pro všechny zúčastněné náročný, ale společnými silami prvotní 

nesnáze byly překonány a dnes již opět všichni s úsměvem hledí do nových dnů. Všechny děti 

se zapojují do pestrých činností, které jsou dokumentovány pravidelně fotografiemi a 

následně vkládány na naše stránky, kde si je rodiče mohou prohlížet. O některé se s vámi 

podělíme i na těchto řádcích. 

I letos, jako každý rok, se snažíme, aby se všem dětem u nás líbilo, těšily se do školky za 

kamarády a všemi pedagogy, kteří pro ně s neutuchajícím elánem vymýšlejí zábavné aktivity, 

aby byly spokojené a vždy se těšily na další nový den. Jejích láska k dětem se projevuje i stále 

novými, veselými, pestrými a kreativními nápady, které pravidelně dokumentují fotografiemi, 

vkládanými na stránky školky, neustále obměňující výzdobou v prostorách školky, která láká 

z dálky k pohledu do našich oken. Věřím, že většina rodičů náročnost naší profese dovede 

ocenit a váží si práce všech zaměstnanců, kteří musí pracovat v semknutém kolektivu. Vždyť 

nám svěřují svoji budoucnost, své největší poklady a rozhodně jejich důvěru nechceme 

zklamat, i když někdy je velmi těžké vyhovět všem.   

Kromě plnění povinných osnov RVP se zaměřujeme 

především na rozvíjení estetického cítění, formou 

prožitkového učení. Filozofií vzdělávacího programu je 

prosociální učení. Učení naučit děti vidět vše krásné 

kolem nás, utvářet výchovným působením kvalitní základ 

k chápání mezilidských vztahů, základy ekologie, 

milování a respektování přírody a okolního světa. 

Vytvářet citové a sociální vztahy, učit děti stálosti, řádu a 

smyslu v podnětech, umocňovat potřebu identity a společenských hodnot, potřebu otevřené 

budoucnosti, kvality a potřebu vnějších podnětů tak, aby byla u dítěte podporována přirozená 

zvídavost, sebedůvěra a touha po nových poznatcích a vzdělávání především zábavnou 

formou her a hraček a vytvářet u dětí pocit bezpečí a lásky. 

Toto vše se po celý školní rok odráží ve veškerých aktivitách školky, plánovaných akcích a 

programech. Také jsme v loňském školním roce úspěšně ukončily projekt  ,,Z pohádky do 

pohádky“, spolufinancován EU, operační program Výzkum, vývoj a vzdělávání, Výzva č. 02 

CZ.02.3.X/0.0/0.0/20_080/0017081 MŠMT vyhodnotilo správné a bezchybné splnění 

veškerých stanovené podmínek s předstihem a 

následném podání žádosti o ukončení schválilo, mohli 

jsme tento projekt ukončit. Z financí jsme kromě 

stanovených podmínek pořídili dětem 3box, jehož 

součástí jsou ověřené interaktivní materiály přehledně 

členěné do 

kategorií dle 

RVP, 

aplikace 



zaměřené na čtenářskou a matematickou pregramotnost, logické myšlení a výukové hry, se 

snadným přístupem k rozličným výukovým materiálům i k dalším vzdělávacím portálům. 

Následně jsem využila možnost zapojení do dalšího operačního programu. Po předložení 

žádosti, registraci a následném schválení budeme moci po splnění veškerých podmínek opět 

využít finanční prostředky pro potřeby dětí v MŠ. Již nyní jsme přispěli na některé akce 

(faktura za autobus, kabaretní představení, vánoční dílničky,..) 

Jelikož děti rády tvoří a učí se nové věci, přijel za námi lektor a asistentka s technicko-

výtvarným projektem. Seznámili děti s opracováním dřeva, přivezli drobné dřevoobráběcí 

stroje a nářadí, které si všechny děti prohlédly a vyzkoušely. Zapojily se do hry, která jim 

přinesla zábavu i poučení. Co se malí technici během programu naučili, v závěru využili pro 

vlastní výrobu své dřevěné hračky - krokodýla, kterou si odnesli domů. Celé dopoledne si děti 

patřičně užily. 

Jelikož se příroda postupně krásně zbarvovala do podzimního kabátku, využívali jsme jejich 

darů k různým činnostem, vycházkám do okolí, sběrem přírodnin a zábavnému tvoření. 

V první polovině října nás navštívil pan Havlan. Pomocí 

hravých technik se děti naučily základy rytmu a hry na 

Djembe. Vyslechly si něco málo o historii těchto bubnů. 

Ale především bubnovaly. Během lekce děti zvládly jak 

samostatnou hru, tak se naučily sjednotit rytmus s celou 

skupinou, seznámily se s bubny. Hrály hry spojující 

skupinu, jednoduché rytmy pro motoriku dětí, cvičení 

pro rozvoj kreativity, prostor pro vyjádření svých emocí, 

tanec s bubnováním, cvičení na naslouchání sobě i 

skupině, ...  

 Následující týden nás čekal polodenní výlet do Šestajovic - Svíčkárny. Děti se seznámily s 

procesem výroby čokolády. Z belgické čokolády bez palmových tuků, bez lepku si odlily a 

ozdobily 2 ks čokolády, ozdobily různými ingrediencemi dle vlastní volby (oříšky, lyofiliz 

jahodami, kokosem, mandlemi, karamelem, ...). Dále dostaly hotovou čokoládu na lžičce, ze 

které si mohly doma vyrobit horkou čokoládu.  

           

Pomalu se nám blížil listopad. To nás navštívila paní 

fotografka, která připravila opět kouzelné vánoční 

série s překvapením pro rodiče a prarodiče a do 



budoucna i děti, aby se mohly ve vzpomínkách vracet k bezstarostnému životu ve školce. 

 

Také jsme si konečně mohli společně splnit dávno slibované, ale vzhledem k pandemii covidu 

a mnohým nařízením a omezením odkládané, divadýlko v Praze. Vydali jsme se na 

představení "Betlémská hvězda" U Hasičů Praha 2. Jednalo se o pohádku s vánoční 

tematikou, plnou písniček. Děj seznámil nejmenší diváky s legendou narození Ježíška a s 

písněmi, které byly na jeho počest složeny po celém světě. V tomto výpravném představení se 

dětem představily všechny známé postavy tohoto biblického příběhu a zažily krásnou 

předvánoční atmosféru.  

                               

Celý prosinec byl prolnut vánoční atmosférou. Pouze zpočátku chybějící ladovsky zasněžená 

krajina trochu kazila celkovou atmosféru, ale vše nám vynahradily ostatní radosti, společné 

pečení perníčků, výzdoba prostor a bohatá nadílka sněhu hned v druhém týdnu. Pestré 

předvánoční kabaretní a divadelní představení herečky a varietní umělkyně Agnes Adonis, 

plné zábavy, kouzel, čarování a magie za doprovodu slova a hudby spojené s Mikulášskou 

nadílkou opět připomenulo adventní čas.  

 

Následovalo období příprav na vánoční besídku, na které se těšili všichni, nejen naše děti. 

Školkou opět po roce zavonělo vánoční cukroví, ze všech koutů dýchala již vánoční nálada, 

včetně výzdob všech oken a dalších prostor školky. Ve třídě se rozsvítil ozdobený stromeček, 

pod kterým děti našly mnoho dárků, které jim přinesl 

,,Ježíšek“ a odměnou nám byly jejich zářící oči a 

šťastný úsměv. Odpoledne přivítaly děti své rodiče, 

prarodiče a sourozence s kouzelným vánočním 

vystoupením. Ve třídě se rozezněly dětské hlásky 

s básničkami, scénkami, písničkami a koledami, 

spojené s tanečky a hudbou. Závěrem děti předaly 

dárečky a přáníčka, 

která vyrobily s láskou svým nejbližším. Besídku 

ukončilo pohoštění a přátelské popovídání a 

posezení včetně tvořivé dílničky, kde si každý mohl 

vyrobit vánoční ozdobičku, maminky se alespoň na 

chviličku pozastavit v předvánočním ruchu a shonu. 

Všichni jsme se postupně rozloučili s přáním krásných 



svátků a všeho nejlepšího v dalším roce.  

 

                              

Závěrem přeji za celý kolektiv MŠ Pohádka všem krásné prožití vánočních svátků, které 

budou ještě půvabnější, pokud sněhová nadílka zůstane a pokryje celou zem a stromečky 

v pokojích tak budou do dálky zářit do zasněžené krajiny. Vždyť i děti budou šťastné a 

spokojené, a to je přece nejhřejivější a nejkrásnější pocit pro nás, rodiče.  

 

Pokud se vám zastaveníčko v naší školce líbilo, na další podrobnější nahlédnutí do dění  

prostřednictvím několika řádků a fotografií se můžete těšit příště. O aktivitách a dění 

v mateřské škole budeme nadále průběžně informovat. Za kolektiv MŠ Pohádka                                                                                    

                                                                                                                    Soňa Verknerová 

                                                                                                            ředitelka MŠ Pohádka 

 


